
 

Р Е П У Б Л И К А   Б Ъ Л Г А Р И Я  

О Б Л А С Т E Н  У П Р А В И Т Е Л  Н А  О Б Л А С Т  Я М Б О Л  

 

ПРОТОКОЛ  
от работна среща,  

проведена на 31.01.2022 г. 
 

Днес, 31.01.2022 г. от 14:00 ч., в сградата на Областна администрация Ямбол се 

проведе заседание на Областна епизоотична комисия. 

На заседанието присъстваха следните представители на институциите:  Васил 

Александров – Областен управител на област Ямбол и председател на Областна епизоотична 

комисия, д-р Анастас Калудов – директор на ОДБХ Ямбол, д-р Николай Милковски – ОДБХ 

Ямбол, инж. Гергана Шишкова – ОПУ Ямбол, д-р Радостина Калчева – директор на РЗИ 

Ямбол, Андон Турлаков – областен отдел „Автомобилна администрация“ Ямбол , Георги 

Кючуков – н-к отдел „СП“ към ОД МВР Ямбол, Христо Христов – кмет на Община Болярово, 

Иван Ников – РД ГП Елхово, Николай Елков – СЛРД „Диана“ – гр. Ямбол, Светла Сотирова 

– лесничей към ТП ДГС „Тунджа“ – гр. Ямбол, Владимир Стоев – представител от Община 

„Тунджа“, Галина Иванова – секретар на Община „Тунджа“. 

Заседанието бе открито и водено от Васил Александров – Областен управител на 

област Ямбол, който запозна присъстващите, че заседанието се свиква във връзка с постъпило 

писмо с Изх. № Я-503/27.01.2022 г. от Директора на ОДБХ – Ямбол относно необходимостта 

от предприемане на мерки за повишаване на епизоотичната готовност, по отношение на 

констатирано огнище на Salmonella Enteritidis в животновъден обект за отглеждане на 

кокошки носачки с рег. 2BG28151, 3BG28151 в с. Дражево, община „Тунджа“, собственост на 

ЕТ „Веско- Веселин Иванов“. 

Г-н Александров даде думата на д-р Калудов, който да представи данни за конкретния 

случай, за който бе свикано заседанието на Областна епизоотична комисия. Той обясни, че на 

24.01.2022 г. на електронната поща на ОДБХ Ямбол е получено писмо от изпитвателна 

лаборатория в Сливен, в което се съобщава за два броя положителни за Salmonella изолати, в 

животновъден обект за отглеждане на кокошки носачки в с. Дражево, община „Тунджа“, 

собственост на ЕТ „Веско- Веселин Иванов“. Същия ден е връчен акт за възрбана на 

собственика, с който се забранява движението на стокови носачки и изнасянето на яйца от 

обекта – рег. 2BG28151, 3BG28151. Актът за възбрана е подписан. След два дни - на 26.01.2022 

г., за да се установи каква точно е салмонелата, е изпратена типизация в София, от където е 

потвърдено и са идентифицирани 2 бр. проби със Salmonella Enteritidis. След информиране, 

собственикът е подал заявление, че иска още веднъж да бъдат взети проби, понеже според него 

направените такива са грешни. Изпратено е неговото заявление до централно управление на 

БАБХ. Мерките, които е предприела Областна дирекция по безопасност на храните са 

следните: – поставяне на стадата и продукцията от тях под възбрана – никакво движение на 

кокошки носачки и на продукцията. Направено е проучване от сектор „Фуражи“ – взета е и 

изпратена проба на 27.01.2022 г. в София. Персоналът е насочен за изследване за наличие на 

салмонела към акредитирана лаборатория. По отношение на отдел „Безопасност и качество на 

храните“ – направени са проверки в търговската мрежа и заведения за хранене, за наличие на 

изтеглени количества яйца, произведени след 13.01 (към 13.01 проверката по самоконтрол е 

отрицателна, а в периода от 14.01-24.01 не се знае в какво състояние е било стопанството).  



Д-р Калудов обясни, че впоследствие следват два варианта: унищожаване на всички 

птици от засегнатото стопанство или клане на всички птици ( около 35 хил. бр.) в оторизирана 

кланница, след което отиват за термична преработка. Отново има два варианта какво да се 

направи с яйцата: да се унищожат всички яйца, произведени след 13.01.2022 или да се 

изпращат за техническа преработка – кремове, шампоани и т.н. Други мерки са: 

епидемиологично проучване, преглед на мерки за биосигурност, мерки за предотвратяване на 

повторна инфекция, почистване и дезинфекция под официален контрол, вземане на проби за 

ефективността на дезинфекцията – дали е направена както трябва. Уведомен е кметът на 

Община „Тунджа“, на територията, на която се намира животновъдният обект, както и 

Областният управител на област Ямбол - за свикване на епизоотична комисия.  

Д-р Калудов допълни, че опасното при Salmonella Enteritidis при хората е следното:  

наличие на треска, повишена температура, гадене, повръщане, храносмилателни проблеми, 

главоболие, мускулна треска, болки в корема, които преминават от 3-4 до 7 дена. За сега няма 

сигнал от населението, който да е подаден в РЗИ или друга институция. 

Д-р Калудов обясни, че в момента се изчаква отговор на подаденото заявление от 

собственика на ЕТ „Веско- Веселин Иванов“, за това дали ще бъде одобрено за повторна 

проба. Ако одобрят заявлението за направа на повторна проба, е необходимо да се изчака 

няколко дни, за да се разбере пробите дали са положителни или отрицателни. В зависимост 

от това какви са резултатите ще се действа. В случай, че вторите проби отново са 

положителни, има вариант отново да се свика областна епизоотична комисия, или да се 

действа по гореописаните мерки.  

Г-н Александров попита дали някой друг от присъстващите желае да вземе отношение 

по темата. Желание изяви г-н Христов, който обясни, че от опит се придържа и подкрепя 

винаги повторната проба, която да затвърди наличието на даден проблем, понеже понякога 

се случват грешки. За него, в случай, че и втората проба е положителна, тогава това, което  

д-р Калудов предлага, така или иначе трябва да се направи. Г-н Христов обясни, че е много 

неприятна ситуация за собственика, понеже са доста птици, и дори времето за изчакване на 

пробите означава загуби за собственика, с всеки изминал ден. Той отправи въпрос към д-р 

Калудов дали Salmonella Enteritidis подлежи на лечение или не, понеже винаги се стига до 

крайности, и е важно да се знае дали има и друг вариант. Д-р Калудов обясни, че  когато 

салмонелата попадне в яйцата, няма какво друго да се направи, освен някоя от изброените 

по-горе мерки. Той, също така, обясни, че е наясно, че бизнесът претърпява загуби, но е 

нужно да се  гарантира безопасността на тези продукти, които достигат до всички крайни 

потребители. Всичко, което впоследствие се предприеме от тяхна страна е според 

инструкциите, които са предписани при наличие на такива заболявания.  

След приключване на обсъждането, Областният управител – Васил Александров 

благодари на всички за присъствието и отделеното време, и закри заседанието. 

 

 

 

 

 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛ: /П/ 

 ВАСИЛ АЛЕКСАНДРОВ 
                                                                                            Областен управител на област Ямбол 

  

 

     

Изготвил: /П/ 

/Виктория Спасова/ 


